
 
 

Zápis 
z ustanovujúceho zasadnutia Rady seniorov mesta Nitry 

dňa 13.4.2023 
 
 
 
Program:  
 
1/ Otvorenie zasadnutia a privítanie prítomných (predsedníčka RS prof. PhDr. Martina Mojtová, 
PhD.). 
2/ Príhovor primátora Mesta Nitra Mareka Hattasa a odovzdanie menovacích dekrétov.  
3/ Príhovor predsedníčky Rady seniorov prof. PhDr. Martiny Mojtovej, PhD. 
4/ Voľba podpredsedu Rady seniorov (Lívia Beňová, tajomníčka RS) 
5/ Program aktívneho starnutia v Nitre na roky 2023 -2030 (PhDr. Naďa Šimová) 
6/ Rôzne (jubilanti, vzdelávací cyklus UKF, ponuka vzdelávania UKF (zimný semester U3V), získanie 
dosahu na neorganizovaných seniorov).  
6/ Ukončenie zasadnutia. 
 
 

- Bod 1/Otvorenie zasadnutia a privítanie prítomných predsedníčkou RS; 
Predsedníčka Rady seniorov mesta Nitry (ďalej len RS), prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD., 

otvorila ustanovujúce zasadnutie RS a privítala primátora mesta Nitra Mareka Hattasa, viceprimátora 
mesta Nitra Mgr. Miloslava Špotáka, vedúcu odboru sociálnych služieb PhDr. Naďu Šimovú a 
prítomných členov RS.   

 
- Bod 2/ Príhovor primátora Mesta Nitra Mareka Hattasa a odovzdanie menovacích dekrétov; 

Následne predniesol príhovor primátor mesta Nitry Marek Hattas, ktorý vyzdvihol dôležitú 
úlohu RS pri sieťovaní a tlmočení potrieb seniorov, vyzdvihol klubovú činnosť seniorov a poďakoval 
všetkým prítomným za aktivitu, ktorú vyvíjajú v prospech seniorov žijúcich v meste Nitra. Vyjadril 
radosť a spokojnosť súvisiacu s opätovným vznikom a činnosťou RS, ktorú vníma ako veľmi dôležitý 
zdroj podnetov, ktoré slúžia na zlepšovanie života seniorov v meste Nitra.  Zaželal členom RS v ich 
činnosti veľa tvorivej energie a pevné zdravie.  

Primátor mesta Nitry Marek Hattas a predsedníčka RS prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD. 
odovzdali prítomným členom RS menovacie dekréty na nové funkčné obdobie RS do novembra 2026 
a následne bola vyhotovená spoločná fotografia všetkých zúčastnených.  

 
- Bod 3/ Príhovor predsedníčky Rady seniorov prof. PhDr. Martiny Mojtovej, PhD; 

Prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD., novovymenovaná  predsedníčka RS sa prihovorila 
prítomným príhovorom, v ktorom im predstavila svoju víziu činnosti RS pre nasledujúce funkčné 
obdobie. Svoje predsedníctvo v RS považuje za česť a vníma túto funkciu ako veľmi dôležitú 
a zodpovednú úlohu, ktorej vykonávanie má veľký dosah na možnosti zlepšovania situácie seniorov 
v meste Nitra. Zároveň sa jednotliví členovia RS predstavili a uviedli, ktorú mestskú časť v RS zastupujú.   



Predsedníčka RS prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD. oboznámila prítomných s pripraveným 
programom zasadnutia, ktorý bol následne jednomyseľne schválený.  

 
Uznesenie č. 1/2023-RS: Rada seniorov mesta Nitry prerokovala program ustanovujúceho zasadnutia 
RS a jednomyseľne schválila program ustanovujúceho zasadnutia RS.  
 

- Bod 4/ Voľba podpredsedu Rady seniorov; 
RS pristúpila k hlasovaniu o pozícii podpredsedu na nové funkčné obdobie RS. Hlasovaním 

prítomných členovia RS bol za podpredsedu RS zvolený PaedDr. Anton Chudík.  
 

Uznesenie č. 2/2023-RS:  Rada seniorov mesta Nitry prerokovala kandidatúru PaedDr. Antona Chudíka 
na podpredsedu RS. RS hlasovaním jednomyseľne zvolila za podpredsedu RS PaedDr. Antona Chudíka.  
 

- Bod 5/ Program aktívneho starnutia v Nitre na roky 2023-2030; 
Vedúca odboru sociálnych služieb Mestského úradu v Nitre, PhDr. Naďa Šimová, informovala 

prítomných o Programe aktívneho starnutia v Nitre na roky 2023-2030 (ďalej len PAS). Predmetný 
dokument bol schválený dňa 23.3.2023 Mestským zastupiteľstvom v Nitre uznesením č. 94/2023- MZ. 
PhDr. Šimová v prezentácii predstavila štruktúru, víziu a ciele PAS. Informovala prítomných o pláne 
činností jednotlivých subjektov participujúcich na plnení PAS, na najbližšie obdobie, ktorý má prispieť 
k napĺňaniu predmetných cieľov PAS. Zároveň informovala prítomných o možnosti vyhotovenia PAS 
v tlačenej podobe pre každého člena RS.  

 
Úloha: Pripraviť tlačenú verziu PAS pre členov RS a zabezpečiť jej distribúciu 
Z:  tajomníčka RS 
T: do 30.4.2023 
 

- Bod 6/ Rôzne (jubilanti, vzdelávací cyklus UKF, ponuka vzdelávania UKF (zimný semester 
U3V), získanie dosahu na neorganizovaných seniorov) 
Tajomníčka RS Lívia Beňová informovala prítomných členov RS o postupe pri vyhotovení 

gratulačných kariet pri príležitosti životného jubilea. Je potrebné, aby potrebu vyhotovenia gratulačnej 
karty nahlásili tajomníčke RS, ktorá následne organizačne zabezpečí vyhotovenie gratulačnej karty.  
 Ďalej tajomníčka RS informovala prítomných členov RS o pripravovaných vzdelávacích 
aktivitách, ktoré budú realizované v spolupráci s Univerzitou Konštantína v Nitre a v spolupráci 
s Kreatívnym centrom Nitra.  
 
Úloha: Pripraviť a informovať členov RS o aktuálnych možnostiach vzdelávacích podujatí pre seniorov.  
Z: tajomníčka RS 
T: priebežne počas funkčného obdobia RS 
 
 Následne v bode rôzne členovia RS predniesli požiadavku zameranú na možnosť zníženia 
nájomného za prenájom kultúrnych domov v meste Nitra, nakoľko považujú sumu nájomného za 
vysokú. Uviedli, že tieto ceny nájmov môžu ohroziť činnosť organizovaných seniorov meste Nitra.  
Viceprimátor Mgr. Špoták uviedol prítomným, že bude hľadať spolu s odborom kultúry možnosti 
zníženia, prípadne odpustenia nájmu pre seniorské organizácie. Z uvedenej diskusie vyplynul záver, že 
vedenie mesta Nitra je naklonené k možnosti podporiť jednotlivé mestské organizácie seniorov ročným 
jednorazovým príspevkom vo výške 5€/člen/rok. Je potrebné zistiť spôsob ako je možné uvedenú 
finančnú podporu realizovať.  
 
Uznesenie č. 3/2023-RS: Rada seniorov mesta Nitry prerokovala požiadavku vo veci zníženia nájmov 
KD a ukladá Odboru kultúry MsÚ Nitra pripraviť návrhy  na zníženie, alebo odpustenie nájmu, ktoré je 
určené podľa Cenníka mesta Nitra.  
 



 
Úloha: Zistiť schodný spôsob, akým by bolo možné poskytnúť seniorským organizáciám finančný 
príspevok vo výške 5€/člen/rok. 
Z: tajomníčka RS 
T: čo najskôr  
 
 Do diskusie sa prihlásila Mgr. Kočajdová, ktorá v RS zastupuje Združenie kresťanských seniorov 
v meste Nitra. Informovala o skutočnosti, že Združenie kresťanských seniorov sa stretáva iba 2x ročne 
v Misijnom dome v Nitre, nakoľko za jedno stretnutie je poplatok za poskytnutie miestnosti 50€. Táto 
suma je pre združenie veľmi vysoká a výrazne ovplyvňuje frekvenciu stretávania sa seniorov. Mgr. 
Kočajdová sa obrátila na p. primátora Mareka Hattasa so žiadosťou o možnosť využívať mestský 
priestor pre potreby stretávania sa Združenia kresťanských seniorov. Primátor mesta Nitra uviedol, že 
by existovala možnosť využívať priestor po zaniknutom učiteľskom klube v mestskom Centre voľného 
času Domino.  
 
Úloha: Zistiť možnosti a podmienky využívania priestoru pre stretávanie Združenia kresťanských 
seniorov v Centre voľného času Domino.  
Z: tajomníčka RS 
T: do 30.4.2023 
 
 Prítomní členovia RS sa zhodli na potrebe častejšieho zasadania RS v priebehu roka. Navrhli 
zasadnutia RS realizovať každé 2 – 3 mesiace. Tento návrh privítala aj predsedníčka RS, ktorá vyzdvihla 
potrebu zvýšenia frekvencie stretávania sa RS za účelom navrhovania a prijímania efektívnych 
a adresných opatrení na zlepšovanie situácie seniorov v meste Nitra.  
 
Uznesenie: 4/2023-RS: Rada seniorov mesta Nitry prerokovala návrh na zvýšenie frekvencie zasadnutí 
RS a hlasovaním jednomyseľne chválila frekvenciu zasadania RS raz za dva mesiace. 
 

- BOD7/ Záver  
 
V závere zasadnutia RS predsedníčka RS prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD., poďakovala pánovi 

primátorovi Marekovi Hattasovi, pánovi viceprimátorovi Mgr. Miloslavovi Špotákovi, vedúcej Odboru 

sociálnych služieb PhDr. Nadi Šimovej, tajomníčke RS za ich aktívnu účasť  na 

ustanovujúcom  zasadnutí RS a poďakovala prítomným členom za účasť a aktívnu prácu v RS.  

 
 
V Nitre, 24.4.2023                    Zapísala: Lívia Beňová, tajomníčka RS, v.r. 
 
                                                    Overila: prof. PhDr. Martina Mojtová, PhD., predsedníčka RS, v.r. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


